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Öppet brev till Österbottens välfärdsområdes styrelse

Bästa styrelsemedlemmar och ledande tjänstemän,

Från Vörå kommun är vi oerhört oroade över den oklarhet som råder i vår kommun kring det beslut
som fattades kring den allmänmedicinska avdelningen i Oravais den 15.12.2023, § 336. Det råder en
stor förvirring kring avdelningens profilering efter att beslutet fattades. Förtroendevalda från vår
kommun och även från andra kommuner har uttryckt sin förvirring över beslutets verkliga
konsekvenser och innebörd.

Beslutsfattandet är inte transparent inom välfärdsområdet och kan inte anses följa en god
förvaltningssed.  Samtidigt som beslutstexten kring Vörå / Oravais allmänmedicinska avdelning lyder
enligt följande: ”Antalet vårdplatser på allmänmedicinska avdelningen i Vörå föreslås minska från 20 till 15
från och med 30.6.2024, den nuvarande profileringen blir kvar.” går följande text den 11.1.2024 till
personalen inom välfärdsområdet: Vörå allmänmedicinska avdelning profileras till en
allmänmedicinsk avdelning som huvudsakligen vårdar patienter som väntar på en plats till ett boende
med dygnet runt omsorg till den 12.2.2024. 20 patientplatser bibehålls fram till juli, då platserna
planeras att om möjligt minskas till 15.

Det beslut som styrelsen tog den 15.12.2023, §§ 336 och fullmäktige antecknade för kännedom
efterföljs inte, utan tolkningen på tjänstemannanivå är en annan än beslutsinnehållet. Det innebär
samtidigt att patienter av vilka en stor del är äldre personer, invånare och personal står handfallna.
En god förvaltningssed innebär att man vet vad man beslutar om och att beslutstexten är klar och
tydlig. Vörå kommun anser att ett liknande omfattande övertramp i beslutsprocessen bör innebära
att ärendet öppnas igen.

Med detta brev ber vi styrelsen, i andan av vårt samarbetsavtal, att besvara kommunen och våra
invånare öppet kring följande frågor:

1. Varför skiljer sig beslutstexten från det som nu implementeras?
2. Varför verkar förtroendevalda och tjänstemän ha olika uppfattningar om vad beslutet

innebär?
3. Vilken konsekvensbedömning har skett och hur ser den ut när det kommer till

omprofileringar?
4. Hur är riskanalysen gjord med beaktande av kostnader, trygghet, tillgänglighet när det gäller

service för äldre personer, långa avstånd och liv och hälsa?

Den utförda konsekvensbedömningen som finns bifogad beslutet kan ej anses tillräcklig, med tanke
på beslutets effekter och möjliga ekonomiska följder. En öppen och tydlig konsekvensbedömning om
vad en omprofilering av verksamheten leder till ska kommuniceras till välfärdsområdets
beslutsfattare och också samtliga invånare och kommunen. Vörå kommun vill framförallt se den



ekonomiska konsekvensen, dvs. en uträkning på hur inbesparingen ser ut och hur omfattande den är
i kostnader.

Vörå kommuns allmänmedicinska avdelning är en angelägenhet för hela vår kommun och närområde
regionalt sett. Fullmäktige i Vörå godkände 9.11.2023 § 74 samarbetsavtalet mellan välfärdsområdet
och kommunerna i Österbotten. Enligt samarbetsavtalet ska partnerskapet mellan välfärdsområdet
och kommunerna bygga på starkt förtroende och engagemang för att arbeta tillsammans. Detta
beslut följer inte samarbetsavtalets principer trots att utmaningarna, inte minst de ekonomiska är
gemensamma. I en tid när de äldre personerna är många, årskullarna stora och de hjälpbehövande
många, behöver vi få tydligt och transparent förklarat för oss och våra invånare hur man tänkt spara
genom en större centralisering? Hur blir kostnaderna mindre med bl.a. mera hemvård och vilka är
samhällskostnaderna i riskanalysen? Frågorna är många och kommunen efterlyser en öppen och
fullständig riskanalys av beslutet och framförallt en omprövning av beslutet.

Vörå, den 7:e februari 2024

Kommunstyrelsen


